
Zastupitelstvo obce se sešlo na 
veřejném zasedání dne 5. dubna za 
účasti šesti zastupitelů (jeden omlu-
ven) a osmi dalších občanů.

Hlavním bodem programu byla 
plánovaná výměna oken v mateřské 
škole. Před jednáním o výměně 
oken byla projednávána směrnice o 
veřejných zakázkách. K. Vojtíšková 
projevila nesouhlas s navrženou 
změnou na posunutí hranice pro  
schvalování výzvy na veřejné zakázky 
zastupitelstvem ze 100 na 250 tisíc Kč 
bez DPH. Zastupitelstvo obce odmítlo 
protinávrh ponechat zastupitelům čas 
na diskusi a připravit případně změnu 
do příštího zasedání a také odmítlo 
alternativní návrh, aby byla částka 
zvýšena ze 100 na 150 tisíc (místo 
250 tisíc). Zastupitelstvo schválilo pěti 
hlasy proti jednomu  úpravu směrnice 
o veřejných zakázkách v bodě 4. tak, že 
zvýšilo horní hranici hodnoty zakázek, 
schvalovaných zastupitelstvem ze 100 
tisíc Kč na 250 tisíc Kč a vynechalo 
nutnost schvalovat předem text výzvy 
na veřejné schůzi a zkrátilo termín 
nutného vyvěšení výzvy z 30 dnů na 
20 dní. Dále schválilo směrnici o ces-
tovních náhradách pro rok 2016 a do 
směrnice o organizační struktuře obce 
doplnilo ustavení redakční rady zpra-
vodaje. 

Výměna oken školy je velmi na-

léhavá, okna špatně těsní a uniká tu 
mnoho tepla. Jedná se o 29 velkých 
oken a o 7 oken malých. Ing. Feix 
referoval o nabídkách firem, které 
z pověření zastupitelstva oslovil. 
Zájem projevily firmy Geus Kra-
lupy, Vávra Kobylisy (býv. AQ okna) 
a Vekra Bořanovice. Paní Vojtíšková 
navrhla doplnit nabídku ještě firmou 
OknaStyl Kuřim. Požadavkem obce je 
dodávka bílých plastových oken s dvoj- 
sklem, otvíratelných oběma směry se 
zárukou na 5 let. Výměna oken musí 
být provedena během letních prázd-
nin. Zastupitelstvo při výběru posu-
zovalo cenu nabízenou jednotlivými 
firmami a dosavadní zkušenosti s nimi. 
Paní Vojtíšková navrhla, aby se při 
výběru firmy postupovalo podle loňské 
směrnice, tj. na veřejné schůzi zfor-
mulovat a odsouhlasit text výzvy, 30 
dní zveřejňovat výzvu firmám a pak 
teprve jednat o výběru firmy opět na 
veřejné schůzi. Navrhovala rovněž v 
té době ještě zvážit možnost spojit 
výměnu oken se zateplením a požádat 
na to o dotaci. To všichni ostatní zastu-
pitelé odmítli s tím, že by se nestihlo 
vyměnit okna během prázdnin a žádost 
o dotaci by odsunula celý problém do 
příštího roku. Okna jsou dnes hlavní 
příčinou ztrát tepla. Po jejich výměně 
bude provedeno měření úniku tepla 
a podle výsledků může být uvažováno 

o dalších opatřeních. Po diskusi přijalo 
zastupitelstvo jednomyslně usnesení, 
podle kterého vybralo k provedení 
zakázky na výměnu oken v mateřské 
škole firmu Vekra Bořanovice a na 
druhém místě firmu Vávra Kobylisy 
s tím, že pověřuje starostku uzavřením 
zhotovitelské smlouvy.

Zastupitelstvo také schválilo složení 
povodňové komise, jejíž předsedkyní 
je ze zákona starostka a členy se 
stali usnesením zastupitelstva mís-
tostarosta obce pan Koranda a jed-
natel včelařského ústavu pan Pro-
cházka. Prvním úkolem povodňové 
komise je aktualizace povodňového 
plánu. Dalším usnesení bylo schválení 
věcného břemene pro ČEZ v části 
ulice Dolánecká, kde je nová smyčka 
kabelového vedení. Spíše pro budouc-
nost je určeno usnesení o výši finanční 
částky, kterou by obec požadovala 
od investora stavby více než jednoho 
rodinného domku na úhradu nákladů 
s udržováním infrastruktury obce. 

Na vědomost
se dává…
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Výše této částky činí 50 tisíc Kč na 
jeden domek s příslušným pozemkem.

Zastupitelstvo také vzalo na vědomí 
informaci starostky o činnosti sdružení 
obcí, kde je naše obec členem. Některé 
obce sdružení Stop letišti Vodochody 
podaly spolu s ministerstvem kasační 
stížnost k Nejvyššímu správnímu soudu 
proti poslednímu rozhodnutí Městského 
soudu v Praze a další obce tohoto 
sdružení včetně naší oznámili tomuto 
soudu, že budou v řízení o stížnosti 
uplatňovat práva osoby na řízení 
zúčastněné. Sdružení obcí Dolní Povl-

taví chystá Den svazku v Odoleně Vodě 
na 28. května. Sdružení Údolí Vltavy se 
zabývá hlavně cyklostezkami po obou 
březích břehu Vltavy a společnými ak-
cemi (Den na řece, Slavnosti levého 
a pravého břehu). Zastupitelstvo také 
vzalo na vědomí zprávu paní Vojtíškové 
o činnosti kontrolního výboru a redakční 
rady zpravodaje.

V bodě „Různé“ informovala sta-
rostka o opravách střech na obecním 
úřadě a muzeu a o dalších drobných 
stavebních a údržbářských pracích na 
obecním majetku, dále o jednání na 

krajském úřadu o přívozu, kdy dosta-
neme pro tento rok dotaci v nejméně 
stejné výši jako dosud a je naděje, že 
tomu tak bude i v dalších letech, o jed-
nání s vedoucím lesního závodu Mělník 
o nové osobě revírníka pro naši oblast 
a o některých dalších akcích, které jsou 
rozvedeny na jiném místě tohoto čísla.

V diskusi si přítomní občané 
stěžovali na hromadění odpadu pod ob-
cí u bývalého transformátoru a na trvalé 
nezodpovědné počínání některých 
občanů s vypouštěním obsahů žump do 
dešťové kanalizace nebo na pole.  v-ch-

Jaro, toto krásné roční období si děti 
užívají v radosti z pěkného počasí ze-
jména na vycházkách. V lese i okolí po-
zorujeme kvetoucí sněženky, krokusy, 
tulipány, modřence, narcisky, petrklíče 
a také kvetoucí ovocné stromy a to vše 
navozuje příjemnou atmosféru k poby-
tu dětí venku. Na to navazuje náš Školní 
vzdělávací program, kde preferujeme 
u dětí sociální dovednosti, matematic-
kou gramotnost a předčtenářské doved-
nosti zejména se zaměřením na přípra-
vu dětí na základní školu. Do základní 
školy odejde pravděpodobně devět dětí, 
některé odejdou do Prahy a většina dětí 
do Klecan. Dvě děti budou mít odklad 
na příští rok. Z Máslovic do ZŠ odchá-
zí Vorlová Terezka, Kmentová Sárinka, 
Šaňková Ráďa a Kéri Filípek. U těchto 
dětí probíhá v MŠ speciální program 
přípravy dětí do ZŠ formou pracovních 
listů, jednotlivými projekty i „Včelič-
kou“, procvičujeme hrubou a jemnou 
motoriku a výslovnost dětí a vše v pří-
padě nutnosti konzultujeme s rodiči 
a individuelně se pak společně na jed-
notlivé děti zaměřujeme. Na přípravku 

máme vyhrazený samostatný prostor 
a čas, k dispozici máme asistenta pe-
dagoga, který je veden paní učitelkou, 
má zpracovaný program a cíle, které je 
třeba u dětí dosáhnout.

Naše akce na sebe navazují, máme 
zpracovaný plán, kterým se prolínají 
úkoly, které jsou na děti kladeny. Co 
jsme již absolvovali a co nás ještě čeká?

V měsíci lednu bylo divadélko na 
škole „O Zvířátkách“, ekologické před-
stavení „ Emilko pomáhej přírodě“, pro- 
běhl zápis dětí do ZŠ, v dalších měsí-
cích divadélko Kůzle „Písnička za šes-
ťáky“, na škole proběhl masopustní rej 
se vším, co k tomu patří, v březnu jsme 
navštívili vlastním autobusem divadlo 
Jiskra s představením „Malá mořská 
víla“, na školu přijelo divadélko Pod 
čepicí s hrou „Evelinko nemlaskej“, 
předškoláci jeli samostatně do pražské-
ho divadla na představení “ Trosečník 
Robinson“ a v květnu přijede divadlo 
Kůzle s „Hastrmanskou pohádkou“. 
V červnu bude rozloučení s předškolá-
ky, kteří dostanou na rozloučení s MŠ 
knížku, bude disko a soutěže z divadla 
paní Laubové.

Ještě plánujeme čarodějnice, další 
divadelní představení, půjdeme po sto-
pách historie - výlet do Hamrů, chystá-
me výlety do okolí, besedu s požárníky, 
besedu s policií, návštěvu areálu Aero 
Vodochody, celodenní výlet do nezná-
ma, společné foto a další akce podle 

toho, na co nám vyjdou finance.
V měsíci květnu dne 11. 5. 2016 od 

13 do 16 hodin bude vydávání přihlá-
šek a evidenčních listů na zápis dětí 
do mateřské školy na příští školní rok 
2016 - 17. Vlastní zápis - odevzdání při-
hlášek bude dne 18. 5. 2016 od 13 – 16 
hodin pro děti, které dovršily k 31. 8. 
tří let. Rodiče přinesou rodný list dítěte 
a potvrzení trvalého pobytu v obci.

Ráda bych vás také informovala o ak-
cích na vylepšení naší školy. Položili 
jsme ve spolupráci s obcí nový, krásný, 
teplý, kvalitní koberec, který jsme vy-
brali s paní starostkou a obecní úřad na 
něj vyčlenil finance, za to mu patří dík. 
Nový koberec jsme již potřebovali, děti 
i rodiče z něj měli radost. Při té příle-
žitosti bych také ráda poděkovala paní 
starostce, panu Standovi Korandovi, 
panu Jiřímu Řezáčovi se synem Jiřím, 
Františku Bočanovi, Petru Machačko-
vi a Václavu Zikovi za práce spojené 
s touto akcí.

Dále bych ráda poděkovala za úpra-
vu naší školní zahrady a pískoviště, 
o kterou se postarali pánové Jiří Řezáč, 
František Bočan a Jaroslav Filinger 
a o opravu obou tabulí, kterou zajistil 
pan Zajíček, tatínek našeho Ondry. Při-
jímáme s povděkem každou pomoc od 
rodičů a ostatních, naše krásné děti si ji 
zaslouží.

 Za MŠ Voříšková Hana

Mateřinka se hlásíJaro, jaro, jaro už je tu.
Sníh se mění na sněženky,
slunce sype z peněženky
na zem tisíc zlatých dukátů.

Jaro, jaro, zima už je pryč.
Včela ťuká na poupata,
vlaštovička od hor chvátá,
v zobáčku nám nese petrklíč.
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Při cestě k vltavskému přívozu je vlevo za posledními 
domky hluboká rokle, zarostlá divokou směsicí lesních 
stromů a keřů. Do rokle ústí obě větve naší dešťové kanali-
zace. Kdyby šlo jen o dešťovou! Někteří nesvědomití občané 
do ní pouštějí trvale různé domácí splašky a obsahy žump, 
takže do rokle stále teče zapáchající stoka. Celkově vzato, je 
to nevábný kout. Pokud si dodáte odvahy a proderete se na 
dno rokle, najdete tam strom, který se svým vzhledem a ve-
likostí vymyká svému okolí. Je to statná lípa, vysoká několik 
desítek metrů s objemem kmene 240 cm. Jeden člověk ho 
neobejme. Podle ústního podání byla tato lípa vysazena roku 
1908 na počest šedesátiletého trvání vlády císaře Františka 
Josefa. Písemný doklad o tom (pokud vůbec existuje) jsem 
neobjevil.

Pokud je vám divné, že k vysazení takového památného 
stromu byl vybrán tento nevábný a těžko přístupný kout, tak si 
musíte uvědomit, že před více než sto lety vypadal docela ji-

nak. V okolí lípy byl malý travnatý palouk, ukončený na jižní 
straně nízkými skalkami a na severní straně hezkou vyzděnou 
a klenutou studánkou, kam máslovické hospodyně chodily 
pro vodu. Okolní les byl pěstěný, žádná buřeň se tu netrpěla. 
Ke studánce vedla od vsi pěšina. Nebyla to sice žádná „cesta 
pro pěší“, ale byla schůdná i pro hospodyni s putnou vody 
na zádech. Nebylo tu také žádné smrduté stoky, neboť tehdy 
nebyl vodovod a nebyly tedy ani splachovací záchody, vodou 
se šetřilo a velká část dešťové vody neodtékala, ale vsakovala 
se, neboť na cestách a dvorcích bylo méně betonu a asfaltu 
a nemalou část vody zachytil návesní rybníček, zvaný prostě 
Louže. Zkrátka na dně rokle byl milý a hezký koutek přírody. 
Studánka zmizela pod navážkou, kterou byly vyrovnávány 
svažité zahrady nad roklí, stejně jako pěšinka k ní. Nikdo sem 
už nechodí a tak palouk pohltil les a jen ona mohutná lípa je 
jediným svědkem toho, že tu bylo kdysi hezké chvilku pobýt 
třeba i v tichém rozjímání.  v-ch-

císařská lípa
Historie zapsaná do krajiny ii.

Žijí tiše a nenápadně mezi námi. Jsou skromní, neradi 
o sobě mluví, raději za sebe nechají mluvit své dílo. Patří 

mezi ně také manželé Miluška a Jiří Švarcovi. Přimět je k malému rozhovoru pro zpravodaj nebylo lehké, ale nakonec se podařilo 
„vypáčit“ z nich pár slov.

Lidé s jedním rozměrem navíc

Red.: Miluško a Jiří, oba jste zná-
mi v naší obci a nejen v ní jako vý- 
tvarníci, Miluška i pro své dlouho-
leté muzicírování v Máslovických 
drnkačkách. Co vás vedlo k roz-
víjení vašich zálib?
Miluška: Od dětství jsem měla ráda 
ruční práce. Rodinné prostředí mě 
vedlo spíše k hudbě, otec hrával rád 
a dobře na housle a já jako dítě jsem 
také „chodívala do houslí“. Mamin-
ka byla zase spíše na tu výtvarnou 
stránku, takže jsem asi podědila od 
každého něco.
Jiří: Vyrůstal jsem v rodině úředníka, 
kde žádné impulzy k nějaké umělecké 
činnosti nebyly a také žádný z mých 
četných sourozenců podobné sklony 
nemá. Já jsem asi svou lásku k dřevu 
podědil od dědy, který byl truhlářem.

Red.: A jaký vliv na vás měla škola?
Miluška: Na gymnáziu jsme se muse-
li rozhodnout pro zaměření hudební 
nebo výtvarné. Rozhodla jsem se 
pro hudební, takže škola výtvarné 
zaměření nerozvíjela. V něm jsem sa-

mouk kromě drátování. V drátování 
jsem absolvovala půlroční kurs v Zad-
ní Třebáni.
K drátování jsem se dostala přes 
keramiku.
Jiří: Já jsem čistý samouk, žádné 
kurzy ani školení jsem neabsolvoval.
 
Red.: Miluško, řekla jste, že jste se 
dostala k drátování přes keramiku. 
Jak k tomu došlo?
Miluška: Ke keramice mne přivedla 
jedna kamarádka. Když jsem pak 
viděla své první výrobky, napadlo mě, 
že by bylo hezké naučit se je drátovat, 
jak to kdysi dělávali podomní drátení-
ci. A tak se ze mne stala drátenice.
 
Red.: Ještě k té keramice. Vzpo- 
mínám si, že jste to byla vy, kdo 
založil v mateřské škole keramický 
kroužek, trvající dodnes, a kdo 
navrhl obci koupit pro něj pec na 
vypalování drobné keramiky.
Miluška: Tak nějak to bylo.
 
Red.: Účastnili jste se někdy nějaké 

výstavy nebo přehlídky výtvarného 
umění?
Miluška: Keramikou nebo drá-
továním ne, jen jednou jsem vystavo- 
vala paličkované výrobky. Já totiž také 
občas paličkuji.
Jiří: Já jsem také nikde nevystavoval, 
jen se občas účastním takových akcí, 
jako je dřevosochání motorovou pilou 
třeba v Klecánkách, Petrovicích i jinde. 
Tvořím jen pro známé a přátele, když 
se jim některý můj výtvor líbí a chtějí 
mít něco podobného, a jinak jen sobě 
pro radost.

Red.: Je třeba ocenit, Jiří, jak vaše 
dřevěné plastiky oživují veřejný 
prostor v obci a vaše drobné výrob-
ky z drátů a korálků, Miluško, jako 
jsou zvonečky, motýli či různé drá-
tované šperky, obohacují sezón-
ní výstavy v muzeu a vzbuzují 
oprávněný obdiv návštěvníků. Přeji 
vám hodně dalších nápadů ve vašem 
rozdávání krásy.

S manžely Švarcovými 
rozmlouval v-ch-
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Ráda bych poděkovala neznámému slušnému člověku, 
který 2. 3. našel openkartu mé mladší dcery a vhodil ji do 
naší schránky. Možná se to někomu může zdát jako malič-
kost, ale pro mě to maličkost není. Vrátit jakoukoliv ztra-
cenou věc majiteli (nebo se o to alespoň pokusit) je pro mě 
známka slušnosti, ohleduplnosti a čestného jednání. Pro 
mě to jsou vlastnosti, které, zdá se mi, z našeho života 
mizí, a to je špatné. Snažím se, aby se i moje děti chova-
ly stejně ohleduplně, slušně a čestně. Přesto bylo občas 
nutné velké vysvětlování, že nalezený mobil si nemůžeme 
nechat, že ten, kdo ho ztratil, ho bude citelně postrádat, 

vždyť v mobilu dnes máme nejen telefonní čísla, ale často 
i jiné důležité údaje. Pro mě je to o to důležitější, že jsem 
se setkala s názorem člověka (dospělého, ne dítěte), že on 
by si nalezený mobil určitě nechal. Nejde jen o to, že si 
nechávám něco, co není moje, ale to je opravdu tolika li-
dem lhostejné, že člověk, který telefon, peněženku, nebo 
doklady ztratil, bude mít hodně starostí, než ztrátu napra-
ví? Nemluvě o tom, že leccos se ani napravit nedá. Takže 
ještě jednou DĚKUJI. Za vrácení, a za to, že jsou tady lidé, 
kteří ty správné vlastnosti ještě mají. Přeji si, ať takových 
kolem sebe máme co nejvíc.  Petra Horváthová

   V posledním zpravodaji jsem na závěr vysvětlil slo-
vo „backpackers“, že znamená něco jako baťůžkářský 
hostel neboli ubytovna. Je vhodná a také vyhledávaná 
pro nezámožné cestující či všeobecně cestující, kteří 
chtějí poznat zdejší život a nevyhledávají neosobní lu-
xus velkých hotelů. Jsou tu převážně mladí lidé, kteří 
většinou pracují  krátkodobě nebo dlouhodobě na No-
vém Zélandě. Práce jsou ve velké míře sezónní země-
dělské a sadařské. Na místních farmách, polích, sadech 
a vinicích s ovocem, zeleninou, vínem, dobytkem a s 
nimi spojených pastvinách, stájích, skladech a balír-
nách. 

      Složení ubytovaných v takovém hostelu je oprav-
du různorodé. Většinou jsou to lidé ve věku mezi 20 – 
30 lety doslova z celé zeměkoule, kteří vyjeli do světa 

„na zkušenou“, jak bylo kdysi zvykem i u nás. Mnozí 
podle vzoru amerického, ale i západoevropského po 
dostudování vysoké školy se rozjedou na rok až dva do 
světa. Převahu tu mají Evropané, hlavně ti z britských 
ostrovů a Irové. Ale je zde i mnoho Němců, Holanďa-
nů, Belgičanů, Švýcarů, Švédů, a světe div se, i Čechů. 
Ti snad nejvíce z národů bývalého socialistického vý-
chodoevropského bloku. Občanů USA a Kanady je tu 
téměř tolik jako Britů. Menší zastoupení tu prezentují 
Jihoameričané. Jsou to především Argentinci, Chilané, 
méně již Brazilci, Uruguajci, Kolumbijci  a ostatní z 
národů tohoto kontinentu. Z Afriky tu potkáme bílé zá-
stupce Jihoafrické republiky, kteří i na Nový Zéland 
migrují. Osoby černé pleti z afrického kontinentu tu té-
měř neuvidíte a také velmi málo Arabů. Ovšem pokud 
jde o Asiaty, tak to je jiné. Pravda Saudové, Jordánci i 
Turci bydlí většinou v privátních pronajatých domech, 
ovšem naproti tomu Japonci a hlavně Jihokorejci jsou 
tu v zastoupení podobném Evropanům. Malajci, Thajci, 
Číňané, zejména ti z Tchaj-wanu jim sekundují v menší 
míře. Ale mnozí Číňané, Indové a Laosani trvale bydlí 
již řadu generací na Novém Zélandě. Trvale na sezónní 

zemědělské a ovocnářské práce jezdí podle pracovního 
povolení na čtyři nebo sedm měsíců muži i ženy z Ti-
chomořských ostrovů jako jsou Fidži, Tonga, Vanuatu a 
ze Západní Samoi. Ovšem ti jsou ubytováni přímo při 
farmách, polích a sadech nebo ve společných ubytov-
nách určených jen jim. Zřídka v backpackersu narazíte 
na Australana, Novozélanďana či Maora. Ti jsou tady 
doma a tak bydlí u svých příbuzných a přátel  nebo ve 
svém vlastním domě.

   Když jsem přijel 6. 2. 2009 do Hastingsu, netušil 
jsem, že jsem se strefil do největšího státního svátku. V 
ten den 6. 2. roku 1840 podepsalo padesát maorských 
náčelníků třemi křížky s přistěhovalými Brity tzv. Wai-
tangiskou smlouvu, kterou de facto postoupilo svoji 
dosavadní suverenitu britské koruně. Nový Zéland se 
tak stal britskou korunní kolonií. Když svůj omyl poz-
ději náčelníci zjistili, vedlo to k mnohaletým krvavým 
válkám. Ale to je dnes již dávnou historií. Nyní Maoři 
i běloši žijí ve vzájemně prospěšné symbióze. Nejlepší 
je to snad vidět na sportovní hře rugby, kde se jako by 
vhodně doplňují svým naturelem, fyzickými předpo-
klady a mentalitou ve společném sportovním boji. Tým 
Nového Zélandu je již řadu let uznáván za nejlepší na 
světě. Dokladem je poslední titul šampióna z mistrov-
ství světa.  

   Já jsem zjistil, že je svátek, když jsem se vydal 
druhého dne přes ulici do prvého sportovního baru, 
kde se ovšem pořádaly večer hlavně o víkendech ja-
kési hudební reprodukované produkce s tancem, kam 
přicházelo hodně pracujících dělníků  z Tichomoří  k 
společnému odpočinku s pitím, tancem, biliárem a zpě-
vem Karaoke čili živě na hudbu světových hitů, které 
jednotlivci interpretovali. Ale o tom se zmíním podrob-
ným popisem někdy příště. Jmenovalo se to tu Billys´s 
bar. Byla sobota dopoledne. Nikdo nepracoval a v lidu-
prázdném baru šel sportovní přenos – rugby. Také jsem 
tento sport hrál. A tak jsem se zakoukal. Řekli mi, že 

obyvatelé backpackeru a státní svátek

poděkování poctivéMu nálezci
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se hraje každoroční turnaj ke státnímu svátku Sevens 
ve Welingtonu. Letos to vycházelo na pátek až neděli 
6. – 8. 2. 2009. A já s chutí respektoval, že je národní 
svátek a vychutnával jsem si rugby po celý probíhající 
víkend. Hrálo šestnáct národních týmů nejvyšší kvality 
z celého světa. Dal jsem si pivo, nic jsem nesháněl a 
sledoval. Lepší start jsem na Novém Zélandu snad ani 
nemohl mít. Navíc s národním sportem, který až nyní 
začíná Evropa ve větší míře objevovat. Pro ty, co by 
chtěli vědět, jaké to byly týmy, připojuji jejich seznam: 
Austrálie, Nový Zéland, Západní Samoa, Tonga, Jiho-
africká republika, Keňa, Fidži, Cookovy ostrovy, Tahi-
ti, Argentina, Kanada, USA, Francie, Skotsko, Wales, 
Anglie.   

 Josef Břečka
      

redakční poznámka pod čarou
Autor se ve svém článku zmiňuje o hlavním obsahu  

novozélandského státního svátku, kterým je vzpomín-
ka na Waitangiskou smlouvu. Považuji za účelné o této 
smlouvě napsat více, neboť obsah této smlouvy a způ-
sob jejího dodržování ovlivňuje vzájemné vztahy mezi 
domorodými Maory a britskými přistěhovalci dodnes.  
Ve Waitangiské smlouvě byla Maorům slíbena stejná 

občanská práva a zaručeno jejich vlastnictví půdy. V 
článku zmíněný omyl maorských náčelníků při podpisu 
smlouvy spočíval ve víře v platnost obsahu této smlou-
vy. Britové však své závazky neplnili, zabírali rozsáhlé 
plochy zemědělské půdy a Maory omezovali na jejich 
občanských právech. Právě to vedlo ve druhé polovině 
19. století k mnohaletým krvavým válkám, které kon-
čily po porážce Maorů dalšími zábory půdy a utužová-
ním jejich bezprávného postavení. Plánovitě byla ni-
čena maorská kultura a prováděno odnárodňování. Ve 
školách byly maorské děti přísně trestány za to, když 
mezi sebou hovořily mateřským jazykem. Obrat nastal 
až od počátku 60. let 20. století po řadě maorských ne-
pokojů. Roku 1962 byl přijat zákon o zrovnoprávnění 
Maorů a o ochraně jejich kultury. Roku 1975 vyšel zá-
kon o smlouvě z Waitangi, který v podstatě obnovil její 
původní ustanovení o půdě a občanských právech Ma-
orů. Na základě tohoto zákona se postupně přistupova-
lo k vracení zkonfiskované půdy. V roce 1988 vrátila 
vláda Maorům rozsáhlé pozemky v okolí Aucklandu a 
v této politice se pokračuje. Je tedy naděje, že původní 
bezpráví se stane jen dávnou historií a Maoři nadále 
budou žít s bývalými kolonizátory ve vzájemně pro-
spěšné symbióze jako rovní s rovnými. 

 v-ch-

Jak jsem psala v jednom z minulých čísel zpravodaje, zku-
sila jsem oslovit společnost Lidl, zda by v naší obci nepo-
stavila dětské hřiště. Jelikož se naše obec nemohla soutěže 
o dětská hřiště (vypsanou společností Lidl) oficiálně zú-
častnit, zkusila jsem to neoficiálně – dopisem, podpisovým 
archem občanů obce a obrázky dětí… Byť se podařilo shro-
máždit přes 200 podpisů občanů a děti nakreslily zhruba 30 
obrázků, nestačilo to… z Lidlu se nikdo neozval… no, co se 
dá dělat, jak se říká: „kdo nic nezkusí, nic nemá“ – tak jsme 
to alespoň zkusili… Moc děkuji všem, kteří akci podpořili 
svým podpisem a hlavně děkuji Klárce Kolenáčové a Lé-
ně Chadimové, které se mnou obíhaly domácnosti a prosily 
o podpisy – díky holky!!!  H. Švitorková

 

Detský Den
V sobotu 11. 6. 2016 se bude dole na rybníce a v lomu konat dětský den. Dětský den pořádá sdružení Májka 

a sdružení Dolák. Přesný čas začátku akce bude včas upřesněn.  
 H. Švitorková

rákosníčkovo hřiště

V sobotu dne 30. 4. 2016 proběhnou dvě tradiční akce – 
Čarodějnice na hřišti a postavení velké májky na návsi. 
Časový program je následující:
15.30-15.45 hod. - sraz dětí u autobusové zastávky,
16.00 hod. - 18.00 hod. - pochod pro májku, poté spo-
lečný průvod s májkou na náves, zdobení májky a její 
postavení na návsi.
18.30 – hry na hřišti pro děti
20.30 – zapálení hranice

Všichni jste srdečně zváni, přijďte posedět 
a popovídat!!!

 H. Švitorková

čarodějnice a Májka

<
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u uklidili jsme okolí Máslovic v rámci celostátní akce Ukliďme Česko. V sobotu 9. dubna se sešlo 15 
máslovických dobrovolníků. Uklízelo se od „Křížku“ ke vsi, od křižovatky před Postřižínem k prvním domům 
ve vsi a kolem naučné stezky, zejména pod transformátorem. Je s podivem, kolik smetí se nasbírá, kolik odpadků 
lidé vyhodí z auta… Přitom má každý dům popelnici, v každé obci funguje sběr všech odpadů.

u oprava střechy na obecním úřadě a muzeu nesnesla již odkladu, protože do obou budov za-
tékalo. Opravu rychle a kvalitně provedl pan Ivan Horváth.

u prostor mezi zvoničkou a muzeem byl před Šlápotou zasypán štěrkem, aby návštěvníci nechodili v blátě.

u v ulici severní byly odstraněny nevzhledné rezavé sloupky u pozemku, který si dříve pronajímali Hor-
váthovi. Tento pozemek by mohl v budoucnu sloužit např. pro parkování automobilů, případně pro jiné využití.

u prováděcí projekt na rekonstrukci hospody včetně rozpočtu je před dokončením. Občané měli 
možnost se sejít již podruhé s projektanty dne 8. března. Diskutovalo se mj. o řešení podlah, zvukové izolaci do 
okolí při akcích, o možnostech využití výměníků tepla apod.

u sběr šatstva, obuvi, povlečení, ručníků, hraček, nádobí aj. pořádá opět Diakonie Broumov. Nepotřebné 
věci (čisté a funkční) můžete přinášet zabalené v pytlích nebo v krabicích na náves k č.p. 16 (budoucí hospoda 
se sálem) v neděli 8. května mezi 16. – 17. hodinou.

u návrh k připomínkování jízdního řádu linky č. 374 od září 2016
Po dokončení rekonstrukce mos-
tu ve Vodochodech (pokud bude 
dokončen do plánovaného termínu 
30. 6. ) bude platit v červenci a srpnu 
letní jízdní řád (jako v každém roce) 
a od září by měl platit opět nový 
s určitými úpravami.
Jedná se o to, že Ropid zvyšuje 
počet spojů u autobusu č. 371 kvůli 
nárůstu obyvatel v Klecanech a Zdi-
bech. Na naší lince se počet spojů 
nebude měnit, ale dojde k určitým 
změnám časů. Tabulka ukazuje 
zvýrazněné nové spoje (písmeno 
N), původní rušené spoje mají P. Ty 
ostatní (písmeno Z) zůstávají bez 
časové změny tak, jak byly uvedeny 
v jízdním řádu před rekonstrukcí 
mostu ve Vodochodech. Pokud 
máte připomínky k navrhovaným 
změnám, prosím o jejich zaslání 
mailem na ou@maslovice.cz nebo 
předáním osobně na obecním úřadě, 
nejpozději do konce května.

 V. Sýkorová

zprávy z obecníHo úřadu

 
Vysvětlivky: N – nový čas, P – původní čas, Z – zůstává nezměněno 
 
Máslovice – Praha 
 
      Z       Z       Z      Z     N       P      Z       N       P       Z      Z      Z      N       P 
Máslovice   4.05  4.45  5.13  5.41  5.58  6.03  6.20  6.48  6.50  7.17  7.46  8.21  9.08  9.18   
Klecany U kostela 4.18  4.58  5.30  5.55  6.15  6.20  6.40  7.02  7.04  7.34  8.00  8.35  9.25  9.35  
Praha      4.35  5.15  5.50  6.15  6.35  6.40  7.00   7.22  7.24  7.54  8.20 8.55  9.45  9.55  
 
         N      P       N       P       N        P        N        P       P       N        Z       Z        Z     
Máslovice     10.11  10.21 11.11 11.21 12.11 12.21 13.23 13.28 13.58 14.03 14.33 15.06 15.36   
Klecany U kostela   10.25  10.35 11.25 11.35 12.25 12.35 13.40 13.45 14.15 14.20 14.50 15.20 15.50  
Praha        10.45   10.55 11.4511.55 12.45 12.55 14.00 14.05 14.35 14.40 15.10 15.40 16.10   
 
       P          N        Z        P        N       Z       Z        Z        Z       Z         Z        Z        
Máslovice    16.06  16.12  16.33 17.03 17.09 17.36 18.03 18.41 19.55  20.55  21.52  22.55  
Klecany U kostela  16.20  16.26  16.50 17.20 17.26 17.39 17.50 18.55 20.08  21.08  22.08  23.08  
Praha                       16.40  16.46  17.10 17.40 17.46 17.56 18.10 19.15 20.25 21.25  22.25  23. 25   
 
 
Praha - Máslovice  
 
       Z   Z       Z         Z       Z        Z        Z       Z         Z         Z 
Kobylisy            5.45    6.15   6.40   7.10   7.40    8.10   9.10  10.10  11.10  12.10   
Klecany U kostela   6.01    6.31   6.56    7.26   7.56   8.27   9.27  10.27  11.27  12.27  
Máslovice     6.18    6.45   7.13    7.40   8.13   8.41   9.44  10.41  11.41  12.41  
 
 
      N   P      Z        N        P        P       N       N       P        P       N      N         P 
Kobylisy   13.05 13.10 13.55 14.22 14.25 14.55 14.58 15.22 15.25 15.55 15.58 16.22 16.25  
Klecany U kostela 13.22 13.27 14.12 14.39 14.42 15.12 15.15 15.39 15.42 16.12 16.15 16.39 16.42 
Máslovice   13.39 13.44 14.29 14.53 14.56 15.26 15.29 15.53 15.56 16.26 16.29 16.53 16.56  
 
       P        N       N       P        P        N       Z        P       N       P        N       P       N        
 Kobylisy   16.55 16.58 17.22 17.25 17.55 17.58 18.25 18.55 19.10 19.30 19.40 20.10 20.15  
Klecany U kostela 17.12 17.15 17.39 17.42 18.12 18.15 18.42 19.12 19.27 19.46 19.56 20.27 20.32  
Máslovice              17.26 17.29 17.56 17.59 18.29 18.32 18.56 19.26 19.41 20.00 20.10 20.41 20.46  
 
      Z  Z       Z 
Kobylisy    21.10 22.10 23.10      
Klecany U kostela  21.26 22.26 23.26 
Máslovice               21.43 22.40 23.40 
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Na pozvánky na úklidovou akci jsem přidala několik 
fotografií s odpadky, které jsem pořídila v březnu hned 
za vesnicí, na kraji přírodní rezervace. Nebyl to na jednu 
stranu hezký pohled – místo plné nepořádku jen kousek 
od naučné stezky vedoucí z Dolu. Slunečný jarní den 
ale ukázal také krásu a až magickou atmosféru lesa se 
skalními útvary. Právě stráň a přírodu v okolí považuji 
za ty největší hodnoty, které obec může obyvatelům 
i návštěvníkům nabídnout. Vážíme si toho?

Dne 9. června 1999 bylo vyhlášeno území o velikosti 
27,25 ha rozkládající se od Choče až po katastr Vodo-
chod přírodní rezervací Máslovická stráň. Dokument 
Plán péče pro přírodní rezervaci „Máslovická stráň“ na 
období 2005-2016 (schválený v roce 2005 Krajským 
úřadem Středočeského kraje jako orgánem ochrany) se 
podrobně věnuje důvodům ochrany, identifikuje hlavně 
chráněné druhy hub, rostlin a živočichů a stanoví 
způsoby, jak se o území starat. V dokumentu se uvádí, 
že je stráň významnou botanickou, zoologickou, geo-
logickou a krajinářskou lokalitou o délce cca 2,2 kilo-
metry a šířce až 300 metrů. Rezervaci tvoří šest oblastí: 
Choč, Na Dole, Nad lomem, Nad vodárnou, V Dolcích 
a Nad starou vinicí. Území je součástí přírodního parku 

„Dolní Povltaví“, nejbližšími podobnými územími jsou 
přírodní památka „Hlaváčková stráň“ (kat. Zlončice) 
a národní přírodní rezervace „Větrušická rokle“ (kat. 
Větrušice).

Klimaticky se rezervace (tedy také naše obec) 
nachází v nejsušší a nejteplejší oblasti Čech. Rezer-
vací neprochází žádný vodní tok, kromě srážek je 
území i bez povrchových vod. Pramen se studánkou, 
kterou si tu někteří lidé ještě pamatují, už zřejmě 
nenávratně zmizel. Na svazích s převážně jižní ori-
entací se nacházejí charakteristické fragmenty skalní 
stepi, suché louky a lesostepi na stráních a skalních 
výchozech s teplomilnou flórou, schopnou přežít i na 
velmi suchých stanovištích. Rozmanitost rostlinného 
společenstva stráně byla důležitá pro vyhlášení ochra-
ny. Krajina má také vysokou estetickou hodnotu a je 
příkladem hospodaření člověka v přírodě.

Za pozoruhodnou je autory považována různorodá 
mozaika skalních stepí s bohatou populací trav jako 
kavyl vláskovitý, kavyl Ivanův, kavyl sličný, válečka 
prapořitá; z ostatních rostlin zaujme silně ohrožený 
koniklec luční, vzácná žlutá tařice skalní, křivatec český, 
mochna stříbrná, mateřídouška panonská, bělozářka 
liliovitá, kozinec dánský, ohrožený bíle kvetoucí pla-

mének přímý, růžově kvetoucí hvozdík sivý, velký, ale 
nenápadný pelyněk ladní. Příklady druhů rostlin jsou 
krásně zobrazeny, vyřezány a vybarveny na jednom 
ze zastavení naučné stezky. Ze živočichů byl potvrzen 
výskyt chráněných druhů: plžů – páskovka keřová, 
žíhaná; hmyzu – zlatohlávek mramorový, otakárek 
ovocný, čmelák; plazů – ještěrka obecná, užovka oboj- 
ková a hladká, slepýš; ptáků – ťuhýk obecný, pěnice 
vlašská, lelek lesní, holub doupňák, křepelka polní 
a koroptev polní (oba tyto druhy však zde již vymizely, 
pozn. red.), strakapoud jižní, žluva hajní, slavík obecný, 
dlask tlustozobý, brhlík lesní, jestřáb lesní, krahujec 
obecný, sýček obecný, výr velký; obojživelníků – ro-
pucha obecná, ropucha zelená; savců – veverka obecná. 
Řídce se objevují i chráněné druhy hub – hvězdovek (h. 
Pouzarova).

Cílem ochrany a péče je zachování a v dlouhodobém 
horizontu i rozšíření území skalních stepí a lesostepí, 
harmonické zapojení do struktury územních systémů 
ekologické stability a zvyšování druhové pestrosti, 
tedy biodiverzity. Plán počítá s obnovou lesů – tedy 
postupným zvyšováním podílu přirozených dřevin 
v pestré skladbě. Původními stromy tu jsou dub zimní, 
javor mléč, javor klen, bříza.

V lese na první pohled moc péče poznat není, nezdá 
se, že by byly postupně vysazovány původní druhy list-
natých stromů a les obnovován. Na několika místech 
člověk narazí na často už uschlé a polámané přestárlé 
třešně, fragmenty dřívějších sadů. Od roku 2002 je po- 
pisován úhyn borovice černé a borovice lesní, jejíž tle-
jící kmeny leží padlé všude možně. Po vyhlášení rezer-
vace v roce 1999 byly plošně provedeny různě rozsáhlé 
zásahy spočívající v likvidaci invazních bylin jako 
křídlatka sachalinská a výmladků nepůvodních dřevin 
(pajasan žláznatý, javor jasanolistý), odstranění části 
křovin či klučení dřevin (akát). Doporučeno je nahra-
zování akátů duby, habry, jeřáby muky nebo třešní ma-
halebkou a v předjaří odstraňování stařiny z trávníku. 
Možná je řízená pastva pomocí koz a ovcí od poloviny 
července do října. Nebezpečím je černá zvěř, která ničí 
lokality, kde rostou chráněná rostlinná společenstva. 
Člověk je také zdrojem určitého ohrožení. Plán výslovně 
vylučuje táboření, zakládání ohňů, pořádání masových 
akcí, soutěží a pořádání hlučných aktivit, zvlášť v době 
od půlky dubna do půlky července.

Plán péče se zabývá přímo negativními vlivy lidské 
činnosti na rezervaci, konkrétně odtokem srážkových 

přírodní rezervace a naše odpady
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vod dešťovou kanalizací, a zmiňuje skrývky a skládky.
Do rezervace ústí obě větve staré dešťové kanalizace, 
u níž plán konstatuje: „Do kanalizace mnozí občané 
obce periodicky přečerpávají komunální splašky vč. 
fekálií, podezření je však i na stabilně instalované od-
toky z RD do systému. Jedná se o hrubou a dlouhotrva-
jící hygienickou závadu a narušování půdy a ekosys-
tému rezervace.“ Jestli tomu tak je (což se dá ověřit 
rozborem), není to dobrá vizitka.

Téma nakládání s odpady je jedním ze závažných 
problémů současné konzumní společnosti, který má 
ekologické, sociální i ekonomické aspekty. Jednoduchá 
pravidla doporučují předcházet vzniku odpadů, vzniklý 
odpad znovu využít, nebo vytřídit (včetně kovů či olejů), 
až poslední v řadě vyhodit. Skládkování komunálního 
odpadu představuje značnou zátěž pro životní prostředí 
a do roku 2025 má být zcela ukončeno. Spalovny jsou 
zase velmi drahá zařízení. Na úrovni obce je relativně 
dobře zajištěno nakládání s komunálními odpady, 
nebezpečným a tříděným odpadem. U odpadních vod 
se ale před problémy spojenými s jejich likvidací spíš 
zavírají oči, a to i poté, co se loni ohradilo ZD Klecany 
proti čerpání žump na pole. Tento způsob likvidace, 
stejně jako svod do dešťové kanalizace, je samozřejmě 
porušením zákona. Ale nejen to, běžná domácnost 
denně používá chemikálie, které jsou škodlivé pro 
životní prostředí i lidské zdraví.V zájmu obce je, aby 

obyvatelé mohli za přijatelných (i finančně!) podmínek 
řešit všednodenní problém svých odpadních vod.

A nejde o problém, který by šlo vyřešit snadno 
individuálně. Každá domácnost nemá podmínky na 
pořízení domácí čističky a upřímně přiznejme, že ce-
ny za vývoz jímek jsou vysoké: u malého auta firmy 
Biowa vychází cena 230 Kč/m3, u velkého auta na 
cca 140 Kč/m3. Kanalizace (stočné) vychází podstatně 
levněji – například v Postřižíně 39,68 Kč/m3, ve Vo-
dochodech od letoška platí paušál 114 Kč za osobu 
a měsíc (vychází z normy spotřeby 3 m3/osobu/měsíc). 
Rozdíl v platbě mezi vývozy jímek a stočným na 1 m3 
vychází přibližně na 100 Kč. U roční platby by činil 
rozdíl při normované spotřebě 3.600 Kč na 1 osobu. Při 
současném počtu obyvatel Máslovic jsme na rozdílu 
částky přesahujícím 1,1 mil Kč ročně, přičemž počet 
obyvatel v dalších letech bude spíše růst. Řešitelné 
také je, aby domácnosti nemusely platit za neodkana- 
lizovanou vodu (zalévání, bazény) jako to učinili např. 
v Předboji.

Přimlouvala bych se za realistické, dlouhodobě 
zaměřené uvažování o tomto problému, které by bralo 
v úvahu jak finanční možnosti domácností a obce, tak 
dotační příležitosti a ohled na hygienu, ochranu zdraví 
a životního prostředí.

 Kateřina Vojtíšková

Redakční rada (RR) má od založení za sebou rok 
činnosti. Za tu dobu jsme se sešli s redaktorem celkem 
šestkrát a vždy diskutovali o obsahu čísla a přípravě 
následujícího. Posledních šest čísel vyšlo rekordních 
56 stran (předcházející roky to bylo 48, resp. 30). Koho 
by zajímalo víc z fungování RR, má možnost se podí-
vat do zápisů na webových stránkách obce, sekce: Pro 
občany – Zpravodaj obce.

Určitě víte, že v tiráži každého čísla se opakuje výzva 
„Pište do zpravodaje!“. Rádi bychom se k ní připojili 
a oslovili vás s prosbou, abyste psali, co se vám líbí, co 
nelíbí, můžete se podělit o zážitek, doporučit výstavu, 

kino, pozvat na vlastní akci, informovat o činnosti, 
plánech. Hlavně se to týká našich spolků a partiček – 
Shooters, Májka, Rybáři, ženy, nohejbalisti, volejbalis-
ti… Každý slušný příspěvek má své místo. Pokud byste 
si přece jen nebyli zcela jistí, zda se příspěvek hodí 
nebo s ním potřebovali pomoc, můžete kontaktovat re-
daktora, anebo kohokoli z nás.

Katka Vojtíšková, Lenka Chadimová, Andrea Zou-
lová, Josef Břečka, Petr Olbert

rok činnosti redakční rady:
 pište do zpravodaje, opravdu!
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Ve většině článků o kulturních akcích obvykle zazníva-
lo „počasí nám přálo“, ale teď musím napsat „počasí nám moc 
nepřálo, ale na druhou stranu, mohlo být ještě hůř…“. Naštěstí 
existují nadšenci, kteří se řídí heslem správného turisty „není 
špatné počasí, je jen špatné oblečení“ a ti si naši Šlápotu nenechali 
ujít. Bylo jich celkem 499, z toho 30 máslovických. Škoda jen, 
že vzhledem k počasí nevydrželi všichni na vystoupení skupiny 
Brass Band z Rakovníka, kteří hráli výborně nejen k poslechu, 
ale i k tanci. Novinkou letošní Šlápoty byla soutěž v pojídání 
chleba s máslem. Trochu jsme si lámali hlavu, jak soutěž zorga-
nizovat, aby byla spravedlivá a snesitelná pro soutěžící. Nakonec 
soutěžící dostali 800 g baleného krájeného chleba se stejným 
počtem krajíců a kostku másla (250 g). Za úkol měli každý kra-
jíc si sami namazat a sníst. Zúčastnilo se šest soutěžících, dvě 
ženy - z Kralup a z Postřižína, a čtyři muži - jeden z Větrušic, dva 
z Prahy a nechyběl ani Jarda z Bystré u Poličky, zvaný MaxiJedlík. 

Ten také s velkým náskokem vyhrál. Za 17 minut měl prázdný 
talíř. A to byl také konec soutěže. Na druhém místě se umístila 
návštěvnice z Postřižína a třetí cenu si odnesl mladý účastník 
z Prahy. U soutěže byla fajn atmosféra, fandilo se a jeden soutěžící 
dokonce dostával masáž šíje (aby mu to prý lépe klouzalo do krku). 
Avšak ani tento podpůrný prostředek nepřinesl kýžený výsledek. 
Výsledkem však byla dobrá pohoda – a to není málo.

Poděkování patří všem, kteří přišli pomoci s přípravami i úkli-
dem návsi, během dne byli v pokladně a u stánků, vypisovali 
diplomy nebo byli kdykoliv připraveni vyřešit problém, pomoci 
se soutěží apod. Je dobře, že se na těchto akcích sejde vždycky 
dost ochotných pomocníků (tentokrát jich bylo celkem 19), neboť 
v tom je podstatný předpoklad úspěchu celé akce. Napilno měli 
také v muzeu, které navštívilo 154 návštěvníků. Máslovickým 
drnkačkám patří díky za pěkné hraní a můžeme se těšit za rok na 
jubilejní 30. ročník.  V. Sýkorová

inforMace o proběhlé šlápotě

Po sedmé hodině večer v pátek „na apríla“ začaly postup-
ně přicházet děti, ověšené batůžky, spacáky a karimatkami. 
Sešlo se jich osm a čekala je, některé již po několikáté, noc 
strávená v knihovně. Nejdříve je Andrea Zoulová a Lída 
Szöllösová vytáhly ven a po cestě na „prostřeďák“ hledaly 
lístečky s písmeny, ze kterých potom již v teple knihovny 
školáci sestavili tajenku. Dále jsme vyzkoušeli různé kvízy 
a hlavolamy, trochu jsme si protáhli těla krátkou diskoté-
kou a po osmé hodině si už menší děti začaly samy ustýlat. 
Překonali jsme i malé stýskání po babičce a četli jsme z Po-
hádek pod polštář. Dozvěděli jsme se tak například, proč se 

prasátka válejí v blátě a jiné „zajímavosti“. Pak jsme ještě 
chvilku četli pro starší, ale po desáté hodině už děti postup-
ně usínaly. S dětmi po celou noc zůstala Andrea. V sedm 
hodin ráno jsme ji přišly s Lídou vystřídat. Na mou otázku, 
jak se děti vyspinkaly jsem dostala překvapivé odpovědi: 
usnuly jsme až k ránu, skoro jsme nespaly a Sára ani oka 
nezamhouřila… Milí rodiče, možná se z dětí přes noc stali 
pohádkoví vypravěči, ale věřte, že spaly jako dudci! Ráno 

„sluply“ bábovku a čaj k snídani a už spěchaly domů. Příští 
rok opět uvítáme děti v knihovně v pátek 31. března.  
 V. Sýkorová

zpráva o andersenově noci v knihovně

V minulém čísle jsme předložili čtenářům k procvičení mozkových závitů 
takovou hádanku a s napětím jsme čekali, kolik úspěšných luštitelů se přihlásí. 

Jako první úspěšní luštitelé se přihlásili manželé Šertlerovi („Soutěž nám dala zabrat, ale zvládli jsme to.“) a krátce po nich Ing. Dalibor 
Titěra z Dolu, který správnou odpověď ještě doplnil poznámkou v duchu hádanky: „ Hezký večer přeje Dalibor Titěra z Dolu; piju whis-
ky a chovám kromě včel i hejno slepic“. Pak si ještě u mne při náhodném potkání ověřovala paní Lenka Peňázová dotazem, že luštila 
správně. Také jí to podle jejích slov dalo zabrat, ale úspěch ji oprávněně těšil. Předpokládám, že to nebyli jediní správní řešitelé, že jich 
bylo více, ale jen ze skromnosti se nepřihlásili. Kdyby tomu tak nebylo, bylo by to velice smutné s úrovní logického myšlení. A pokud 
jste se o řešení vůbec nepokoušeli s odůvodněním, že si nebudete „mutýrovat“ hlavu, tak děláte chybu. I mozek je třeba procvičovat, 
aby nezakrněl. Dáme vám k tomu ještě příležitost. Máme v záloze ještě dvě podobné hádanky. Tak někdy příště.

Tabulka správného řešení té minulé vypadá takto:

ryby chová francouz

Číslo domu                         1                 2                 3              4                5
Barva domu                     žlutá          modrá      červená      zelená          bílá
Národnost obyvatele       Nor            Němec     Angličan    Francouz     Švéd 
Oblíbený nápoj               víno           čaj            mléko         káva            pivo
Oblíbený sport                fotbal         kriket       tenis           košíková      šachy
Chované zvíře                 kočka         kůň          pták            rybky           pes            v-ch-
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Na vědomost se dává…
Vydává Obec Máslovice, rediguje Ing. Vladimír Chalupný, 

titulní list kreslil Michal Morovian. Redakční rada ve složení 
J. Břečka, L. Chadimová, P. Olbert, K. Vojtíšková, A. Zoulová. 
Registrováno na Ministerstvu kultury ČR pod číslem MK ČR 
E 12702. Vychází šestkrát do roka. Uzávěrka tohoto čísla 
19. 4. 2016. Sazba Daniela Kramerová. Uveřejněné příspěvky 
nevyjadřují vždy názor obecního úřadu.

Pište do zpravodaje!
Pište o všem, co se v obci nebo jednotlivých organizacích děje, co se 

vám líbí nebo nelíbí, co byste navrhovali nebo s čím nesouhlasíte a ne-
bo napište, co byste chtěli vědět, o čem by se mělo také psát. Uzávěrka 
příštího čísla je 8. června 2016. Příspěvky můžete předávat do schránky 
obecního úřadu nebo p. Chalupnému či posílat mailem na adresu: ou@
maslovice.cz

V dubnu a na počátku května oslavili nebo oslaví své kulaté nebo půlkulaté narozeniny čtyři naši spoluobčané, 

jejichž věk překročil půlstoletou hranici. 

Jejich nestorem je pan Stanislav Levý, který dovršil 23. 4. 80 let, 

následován paní Marií Dvořákovou s jejími sedmdesátinami 5. 5. 

a panem Pavlem Galbavým, kterému uplynulo od narození 16. 4. 60 let. 

Nejmladší z těchto oslavenců je paní Dagmar AbuZulufová se svými 55 lety (21. 4. ).

Všem těmto jubilantům přejeme do dalšího života pevné zdraví a pěknou životní pohodu.

Blahopřejeme panu Ondřeji Procházkovi, jednateli Výzkumného ústavu včelařského  

a jeho životní partnerce paní Haně Horové k narození dcery (17. 4.)  

a malé Karolínce přejeme dlouhý a šťastný život.

 

u Společenská kronika u

kulturní akce v okolí:
KRAluPy nAD VltAVou:

27. 4. Carol (film USA) od 20 hodin
30. 4. Pat a Mat ve filmu (dětský film) od 14.30 hodin
30. 4. Jak se zbavit nevěsty (komedie ČR) od 20 hodin
1. 5. S mámou a tátou za dobrodružstvím – soutěže rodin-
ných týmů od 14 hodin
1. 5. Kniha džunglí (film USA) od 17 hodin
9. 5. divadelní představení Na útěku (francouzská tragiko-
medie), hrají Jana Štěpánková a Zlata Adamovská

KleCAny:
27. 4. Loutkové divadlo Klecánek: Kašpárek malířem 
v dračí sluji
 8. 5. Slavnostní koncert v kostele
14. 5. Oslavy Karla IV na náměstí
28. – 29. 5. Řezbování v Klecánkách
10. 6. Noc kostelů
11. 6. Veterán rallye

ZlonČICe
 9. 6. „Bylo Nebylo“ hudebně zábavný pořad se zpěvákem 
Jiřím Helekalem od 18 hodin ve Staročeské hospodě, zdarma  

V tomto roce v Odoleně Vodě startuje „druhé 
kolo“ Dne svazku obcí Dolní Povltaví. Pro-
gram bude jistě bohatý a je spojený s Dětským 
dnem. Jakmile k nám dorazí plakáty s podrob-
ným programem, vyvěsíme je. Oblíbená jsou 
vždy i sportovní klání. Tradičně to bude malá 
kopaná, nohejbal, vybíjená dětí (ta bude ten-
tokrát rozdělena na dvě věkové kategorie 7-11, 
11-14 let) a vzhledem k technickým možnostem 
„Vodolky“ i beach volejbal a běh do vodolského 
háje.

Doufám, že naše obec bude mít zastoupení ve 
všech kategoriích. Děti ve věku 7 – 14 let prosím, 
aby přišly na hřiště ve středu 27. dubna v 18 
hodin. Je nutné poskládat alespoň jeden tým 
(možná i dva?) a začít trénovat. Petra Šaňková je 
opět ochotna se dětem věnovat každou středu od 
18 do 19 hodin (tel: 731302121).  V. Sýkorová

den svazku obcí dolní 
povltaví 28. května 
v odoleně vodě


